
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr XLV/2021 

XLV sesja w dniu 21 lipca 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady XLV sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 13:10  Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, sołtysów, Pana Wójta Henryka Nosowskiego, 

Pana Sekretarza Dariusza Tomczyka, Panią Skarbnik Dianę Czubak, Pana Piotra Grelę 

Kierownika Referatu RGK oraz Panią Mecenas Katarzynę Karpetę. 

Przewodniczący Rady poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięć Pana Czesława Słowińskiego 

– Radnego Rady Gminy w kadencji 2014-2018 

W posiedzeniu wzięło udział 15 radnych. 

Obecni (15): 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Małgorzata Burek  

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Mariusz Mirecki  

7. Sylwester Różycki  

8. Adam Stańczyk  

9. Ewelina Suligowska  

10. Katarzyna Taras  

11. Monika Wiecheć  

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Wiesława Kaczyńska 

15. Mariusz Wojcieszak 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są pytania, wnioski bądź uwagi do przedstawionego 

porządku obrad dzisiejszej sesji – brak uwag. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie zatwierdzenia 

porządku obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon, Wiesława Kaczyńska , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został przyjęty.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Radni przystąpili do głosowania w sprawie przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z obrad XLIV sesji z dnia 29 czerwca 2021 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 



Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Artur Zasada , Bogdan Zdon, Wiesława Kaczyńska , Mariusz Wojcieszak 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z obrad XLIV sesji z dnia 29 czerwca 2021 r. 

został przyjęty.  

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie między sesjami wpłynęły 

następujące pisma: 

• Analiza oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy w Orońsku przesłana przez 

Urząd Skarbowy w Szydłowcu, 

• opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o wniosku w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Orońsko, 

• skarga Prokuratora na uchwałę nr XXXII/122/2020 Rady Gminy w Orońsku z dnia 27 

marca 2020 r. w sprawie Programu opieki nad zwierzętami, 

• skarga Prokuratora na uchwałę nr XVI/92/2019 z dnia 11 grudnia 2019 r.  sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Orońsko, 

• interpelacja Pana Radnego Bogdana Zdona w sprawie budowy sali gimnastycznej  

przy szkole podstawowej w miejscowości Ciepła. 

5. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił informację za okres pomiędzy sesjami: 

- Informacja na temat szczepień w naszej gminie – 1988 osób zaszczepiono  pierwszą dawką, 

1659 osób jest już po drugiej dawce. Zgodnie z tą informacją  27%  mieszkańców naszej gminy 

jest zaszczepionych przeciwko COVID-19. Pod względem szczepień nasza gmina  

jest na drugim miejscu w powiecie.  

- Narodowy Spis Powszechny trwa, spisanie się jest obowiązkiem każdego mieszkańca. 

- Otrzymaliśmy środki od Województwa Mazowieckiego na realizację zadań w ramach 

Mazowieckiego Instrumentu Wsparcia Infrastruktury Sportowej „Mazowsze 2021”  

w wysokości 200 000 zł na zadanie pn. „budowa toru rowerowego typu pumptrack.” W zeszłym 

roku dostaliśmy na to zadanie 54 000 zł. Zadanie kosztowało 285 000 zł. Teraz relacja  

się zmieniła. Będę się zwracał do Wysokiej Rady o dofinansowanie tego zadania, na terenie 



Centrum Rekreacji. Mamy dużo dzieci i młodzieży, która na pewno ucieszy się z takiej 

infrastruktury sportowej.  

Pani Deja zapytała, na jakim etapie jest rozstrzygnięcie konkursu na dyrektora szkoły  

w Wałsnowie. 

Pan Wójt odpowiedział, że konkursu nie będzie. Sprawa wygląda tak, że na 10 miesięcy 

powierzam pełnienie tej funkcji dotychczasowej Pani Dyrektor. W tym czasie swobodnie 

zorganizujemy konkurs. Prawnie jest taka możliwość.  

Pani Burek zapytała, czy wiadomo ile wniosków z całego województwa mazowieckiego 

złożono na budowę toru rowerowego pumptrack.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie posiada takiej informacji. Pierwsza nieoficjalna odpowiedź była 

taka, że nie dostaniemy w tym roku dofinansowania, ponieważ w tamtym roku z niego nie 

skorzystaliśmy i je odrzuciliśmy. W ubiegłym roku dofinansowanie było zbyt małe. Po naszych 

prośbach i argumentacji, że mamy wspaniałe miejsce otrzymaliśmy środki. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy można było pozyskać te środki na istniejącą infrastrukturę 

sportową.  

Pan Wójt odpowiedział, że nie. Po rozmowach z Panem chcieliśmy otrzymać środki  

na miasteczko rowerowe, jednak nie można było, bo traktowali to jako działania edukacyjne. 

Musiała być to infrastruktura środkowa.  

Pan Mirecki zapytał, dlaczego złożono wniosek o to dofinansowanie, skoro rada dwa razy się 

sprzeciwiła. 

Pan Wójt odpowiedział, że jako wójt ma wizję rozwoju tej gminy. Pojawiły się takie środki  

i złożyliśmy wniosek, aby coś stworzyć w Orońsku. 

6. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Pan Zdon poinformował, że Komisja Finansowo-Budżetowa spotkała się w dniu 16 lipca. 

Odczytał porządek obrad oraz powiedział, że głównym tematem posiedzenia było opiniowanie 

projektów uchwał, które będą procedowane podczas dzisiejszej sesji. Przedstawił także inne 

zagadnienia, które zostały poruszone na posiedzeniu komisji. Komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekty uchwał. 

Pani Mecenas odpowiadając na pytanie Pana Zdona wyjaśniła, że konsekwencją nie 

przekazania skargi może być grzywna wymierzona przez sąd. Jest to jedynie czynność 

techniczna. Odwołanie, złożone za pośrednictwem organu, który wydał decyzję. Jest to tylko  



i wyłącznie czynność techniczna, która wynika z ustawy o postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi. 

Pan Zdon wyjaśnił, że po opinii otrzymanej od Pani Mecenas Komisji Finansowo – Budżetowa 

rekomenduje przekazanie skargi. 

Następnie rozmawiano o wykonaniu przedłużenia ul. Szkolnej oraz o planowanym ciągu pieszo 

– jezdnym wzdłuż drogi wojewódzkiej na terenie naszej gminy.  

Pan Zdon poinformował, że w dniu dzisiejszym obyło się pierwsze posiedzenie Komisji 

Statutowej ds. przygotowania statutu jednostek pomocniczych.  

7. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Orońsko za rok 2020. 

a) debata nad raportem 

Na prośbę Pana Wójta Pan Sekretarz przedstawił najważniejsze informacje zawarte w Raporcie 

o stanie Gminy Orońsko za rok 2020. 

Radni przystąpili do debaty nad treścią raportu.  

Pan Sekretarz poinformował, że każda uwaga jest cenna. W związku z uchwałą podjętą przez 

radę stanowiącą o zapisach, jakie mają się znaleźć w raporcie mieliśmy na jego przygotowanie 

bardzo mało czasu. Z każdym rokiem będziemy go udoskonalać.  

Pani Deja zwróciła uwagę, że pkt „10 najważniejszych działań Wójt” jest zbyt ogólny. 

Pan Wójt odpowiedział, że pewne treści są obszerne inne mniej. Będzie to nauka na przyszłość, 

aby dopracować raport. Wszystkie działania wójta są ważne.  

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek o zabranie głosu podczas sesji złożył  

Pan Michał Uciński mieszkaniec naszej gminy. Poprosił o zabranie głosu. 

Pan Uciński poinformował, że pierwsze pytanie dotyczy planu zagospodarowania 

przestrzennego u m. Guzów, który jest przygotowywany w oparciu o uchwałę Rady Gminy. 

Dlaczego projekt miejscowego planu nie uwzględnia kierunków planu określonych  

w uzasadnieniu do uchwały. Zamiast tego znalazły się w nim tereny zabudowy usługowej,  

tereny rolnicze, tereny obsługi produkcji w gospodarstwach rolnych, tereny lokalizacji 

urządzeń wytwarzających prąd z odnawialnych źródeł energii. Kto określił urbaniście kierunek 

przygotowania planu i dlaczego nie zawiera uzgodnień z uchwały Rady Gminy z dn. 30 

września 2019 r. 



Pan Wójt odpowiedział, że urbanista jeszcze nie uwzględnił potrzeb i uwag, o których mówimy. 

Posiada uchwałę Rady i na pewno czytał uzasadnienie. Proszę o wypowiedź Pana Kierownika, 

ponieważ zajmuje się tą sprawą jego referat. 

Przewodniczący Rady wspomniał o wnioskach złożonych do planu przez Komisję Rolnictwa.  

Pan Wójt dodał, że procedura przygotowania planu została wstrzymana ze względu  

na prowadzone przez Konserwatora Zabytków postępowanie administracyjne na tym obszarze, 

mające na celu wpisanie złóż krzemienia czekoladowego do rejestru zabytków.  

Pan Grela wyjaśnił, że to wstępny projekt planu przekazany na wniosek Komisji Rolnictwa. 

Przy pracach nad planem zgodnie z procedurą był czas dla właścicieli gruntów na zgłaszanie 

swoich wniosków. Zgodnie z założeniem urbanisty należało sklasyfikować wnioski i nanieść 

je na mapę, żebyśmy wiedzieli na czym będziemy pracować. Nie da się z kilkunastu kartek 

papieru czegoś sobie wyobrazić. Plan jest w tej chwili wstrzymany, nie wiem kiedy prace będą 

mogły ruszyć. Końcowy etap wygląda tak, że  po przenalizowaniu przez nasz referat oraz 

władze gminy, a także uwzględnienia wniosków mieszkańców i osiągnięciu akceptacji 

wszystkich organów, przez które plan musi być uzgodniony, trafia do wyłożenia na 21 dni.  

W tym czasie każdy mieszkaniec może złożyć uwagi. Ostatnim etapem jest przyjęcie planu 

przez Radę.   

Następnie nawiązała się dyskusja na temat przygotowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie Guzów - Łaziska (do odsłuchania na nagraniu  

z sesji znajdującym się w Biuletynie Informacji Publicznej).  

Pan Uciński zapytał, jakie działania zostały podjęte w zakresie ochrony środowiska w gminie 

w 2020 roku. 

Pan Wójt odpowiedział, że gmina w tym roku realizuje program odnawialnych źródeł energii. 

Mamy już ponad 246 sztuk odnawialnych źródeł energii, w tym 48 pomp ciepła, 141 ogniw 

fotowoltaicznych, 33 kotły na pellet i 24 solary. Są to nasze działania na rzecz ochrony 

środowiska. O poprawie może świadczyć urządzenie na dachu budynku, które mierzy jakość 

powietrza i nie zanotowało w roku ubiegłym przekroczeń emisji. Dbamy o lasy, robimy nowe 

nasadzenia. Zastanawiamy się głęboko nad wycięciem każdego drzewa. Współpracujemy  

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska w zakresie programu „Czyste Powietrze.” 

Później podczas debaty rozmawiano na temat gazyfikacja gminy, działań turystyczno-

promocyjnych, a także o przygotowaniu Programu Promocji Gminy Orońsko  



z uwzględnieniem krzemienia czekoladowego (do odsłuchania na nagraniu z sesji znajdującym 

się w Biuletynie Informacji Publicznej). 

Później głos zabrała Pani Taras w sprawie braku dostępności w szkołach dla osób  

z niepełnosprawnościami.  

Pan Zdon poinformował o konieczności budowy sali gimnastycznej w Publicznej Szkole 

Podstawowej w Ciepłej oraz o wykonaniu podjazdu dla niepełnosprawnych. 

Pan Wójt odpowiedział, że demografia nie ma najlepszych rokowań, ale podjazd trzeba będzie 

wykonać.  

Następnie Przewodniczący Rady zadawał pytania dotyczące inwestycji, realizacji polityk, 

programów i strategii. Wspomniał, że gmina nie posiada aktualnego Programu Opieki  

nad Zabytkami. Poruszył także temat o konieczności utworzenia nowego ujęcia wody. Zapytał 

o pkt „Wnioski i zagrożenia”, który w swojej treści zawiera zapis o utracie dochodów przez 

samorząd w związku z pandemią COVID-19. Pani Skarbnik odpowiedziała, że na chwilę 

obecną nie posiada konkretnych danych finansowych.  

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w raporcie nie ma informacji na temat realizacji 

uchwał rady oraz wniosków komisji.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Radni mają jeszcze pytania lub uwagi do raportu. 

Zarządził 10 min. przerwy.  

Przewodniczący Rady wznowił obrady po przerwie. 

b) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Orońsko wotum zaufania. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Wójtowi Gminy Orońsko wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 



Renata Bączek , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Ewelina Suligowska , Monika 

Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

PRZECIW (8) 

Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam 

Stańczyk , Katarzyna Taras , Bogdan Zdon 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała Nr XLV/220/2021 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Orońsko wotum zaufania nie została podjęta.  

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Orońsko za rok 2020. 

a) przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2020. 

Pani Skarbnik przedstawiła podstawowe dane z wykonania budżetu.  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki poprosił Panią Skarbnik Dianę Czubak  

o zapoznanie radnych z opinią RIO o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu  

za 2020 rok – opinia pozytywna. 

c) wysłuchanie opinii Komisji Rewizyjnej i pozostałych komisji Rady Gminy  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu i wnioski w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Orońsko 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Panią Małgorzatę Burek 

o zapoznanie radnych z treścią wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie Wójtowi Gminy 

Orońsko absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. 

Pani Burek odczytała uchwałę nr 1/2021 Komisji Rewizyjnej z dnia 21 czerwca 2021 r.  

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium.  

d) odczytanie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o przedłożonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Małgorzatę Burek o zapoznanie radnych z Uchwałą 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o przedłożonym wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy w Orońsku w sprawie udzielenia absolutorium z wykonania budżetu 

za 2020 rok - opinia pozytywna . 



e) dyskusja. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi bądź pytania do przedłożonego 

sprawozdania oraz przedstawionych opinii. Uwag i pytań nie było. 

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orońsko 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Orońsko wraz ze sprawozdaniem  

z wykonania budżetu za 2020 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XLV/221/2021 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Orońsko wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

za 2020 rok została przyjęta. 

g) podjęcie uchwały w sprawie: udzielenia Wójtowi Gminy Orońsko absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2020 

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia Wójtowi Gminy Orońsko absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , 

Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Monika 

Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

PRZECIW (1) 

Karol Białas  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Taras 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała nr XLV/222/2021 w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Orońsko absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2020 została przyjęta. 

Następnie pogratulował Panu Wójtowi uzyskania absolutorium. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Orońsku za 2020 rok, 

Pani Skarbnik przedstawiła podstawowe dane ze sprawozdania finansowego SP ZOZ  

w Orońsku. 

Rozmawiano na temat funkcjonowania ośrodka zdrowia. W roku ubiegłym wypracowano 

oszczędności, z których można by było sfinansować budowę parkingu. Tematem rozmowy było 

także przeniesienie zespołu ratownictwa medycznego do budynku ośrodka zdrowia w Orońsku. 

Rozpoczęciem działań w tej sprawie Pani Kierownik ma pochwalić się do końca lipca. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Orońsku za 2020 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Katarzyna Taras , Bogdan Zdon  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/223/2021 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Orońsku za 2020 rok została przyjęta. 

b) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 - 2036, 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Pan Skarbnik odczytała uzasadnienie do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Głosowano w sprawie:  

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2036 wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras,  

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Burek 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/224/2021 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 – 2036 została przyjęta wraz z autopoprawką. 

c) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok, 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, jakie zmiany pojawią  

się w projekcie po przyjęciu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036  

z poprawkami. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie podjęcia 

uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Burek  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/225/2021 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok została przyjęta wraz z autopoprawką. 

 

d) udzielenia przez Gminę Orońsko pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego 

w postaci dokumentacji tj.: 1. przygotowania i przekazania koncepcji Zadania,  

2. wykonania i przekazania dokumentacji projektowej zadania. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Panią Skarbnik, która wyjaśniła, że ta uchwała jest 

niezbędna do podpisania porozumienia z województwem mazowieckim. Wskazujemy w niej 

konkretnymi zapisami całość wartości rzeczowej 100 000 zł. oraz nazwę zadania.  



Na opracowanie koncepcji planuje się przeznaczyć 25 000 zł, a na projekt chodnika 75 000 zł. 

W głównych założeniach województwo zobowiązuje się wykonać chodnik wzdłuż drogi 

wojewódzkiej w terminie 3 lat od otrzymania pomocy rzeczowej.  

Przewodniczący Rady powiedział, że Zarząd Województwa Mazowieckiego wychodzi z 

propozycją ciągu pieszo-rowerowego od Radomia do Szydłowca. Każda gmina na swoim 

odcinku ma być odpowiedzialna za dokumentację.  

Pan Wójt odpowiedział, że to dobra wiadomość. Wynikło to obok nas. Wykonawca koncepcji 

nie znał tego zagadnienia. W związku z tym wykonawca koncepcji będzie musiał ją uzupełnić.  

Pani Deja dodała, że trzeba to zrobić tak, aby wpisywało się w koncepcję województwa 

mazowieckiego i innych gmin.  

Pan Wójt odpowiedział, że koncepcja została wykonana przez projektanta, który jest w ścisłym 

kontakcie z Zarządem Dróg Wojewódzkich. O ścieżce rowerowej dowiedziałem się dzisiaj od 

Pana Przewodniczącego. Dyrektor zarządu odpowiedział, że zgadza się z koncepcją,  

ale będziemy musieli ją uzupełnić. Na najbliższej komisji przedstawimy ją Państwu. Jeżeli 

województwo się z tym zgodzi będziemy za tym optować.  

Pan Mirecki zapytał, czemu to zadanie jest podzielone na dwa etapy. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich przysłał projekt 

porozumienia i umowy, która określa konkretne daty. Na podstawie wzoru umowy 

skonstruowano projekt umowy. 25 000 zł przyjęto na koncepcję, a 75 000 zł przyjęto na projekt. 

Nie wiem ile kosztuje koncepcja. Są to kwoty maksymalne, według umowy z województwem, 

że na to zadanie wydamy do 100 000 zł. 

Radni ustalili, że przed podjęciem uchwały należy upewnić się, czy to na pewno będzie ciąg 

pieszo-rowerowy, wpisujący się w koncepcję sąsiednich gmin na odcinku Radom-Szydłowiec. 

Głosowano w sprawie: 

udzielenia przez Gminę Orońsko pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego  

w postaci dokumentacji tj.: 1. przygotowania i przekazania koncepcji Zadania, 2. wykonania  

i przekazania dokumentacji projektowej zadania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 14, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: 

PRZECIW (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Stańczyk  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/226/2021 w sprawie udzielenia 

przez Gminę Orońsko pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego w postaci 

dokumentacji tj.: 1. przygotowania i przekazania koncepcji Zadania, 2. wykonania  

i przekazania dokumentacji projektowej zadania nie została podjęta.  

e) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Orońsko na rok szkolny 2021/2022, 

Pan Sekretarz przedstawił projekt uchwały. Powiedział, że jej podjęcie jest obowiązkiem 

ustawowym. Podejmuje się ją w celu określenia średniej ceny paliwa. Dotyczy to dowozu 

dzieci niepełnosprawnych do szkół przez rodziców. Wszystkie informacje zawarte  

są w uzasadnieniu.  

Głosowano w sprawie: 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Orońsko na rok szkolny 2021/2022.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

BRAK GŁOSU (1) 

Bogdan Zdon  



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/227/2021 w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Orońsko na rok szkolny 2021/2022 została przyjęta. 

f) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury 

Rejonowej w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XVI/92/19 Rady Gminy w 

Orońsku z dnia 11 grudnia 2019 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Orońsko. 

Pan Grela przedstawił projekt uchwały. Wyjaśnił, że wnioskujemy o oddalenie skargi w całości. 

Doszło do błędu pisarskiego w §4 określającym termin wejścia w życie uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej 

w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XVI/92/19 Rady Gminy w Orońsku z dnia 

11 grudnia 2019 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Orońsko. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

BRAK GŁOSU (1) 

Bogdan Zdon  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/228/2021 w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział Zamiejscowy w 

Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Przysusze z 



siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XVI/92/19 Rady Gminy w Orońsku z dnia 11 grudnia 

2019 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości na terenie Gminy Orońsko została przyjęta. 

g) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury 

Rejonowej w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XXII/122/2020 Rady 

Gminy w Orońsku z dnia 27 marca 2020 roku w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Orońsko w 2020 roku” 

Pan Grela powiedział, że tak jak w poprzedniej uchwale oddalamy skargę w całości. Prokurator 

zarzuca nam, że nie wskazaliśmy konkretnie, który weterynarz zajmuje się usypianiem ślepych 

miotów. Według nas jest to ustalone. Bardzo proszę o podjęcie uchwały w tym brzmieniu.  

Głosowano w sprawie: 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej 

w Przysusze z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XXII/122/2020 Rady Gminy w Orońsku z 

dnia 27 marca 2020 roku w sprawie przyjęcie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2020 roku”.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/229/2021 w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział Zamiejscowy  

w Radomiu skargi Prokuratora Ośrodka Zamiejscowego Prokuratury Rejonowej w Przysusze  



z siedzibą w Szydłowcu na uchwałę nr XXII/122/2020 Rady Gminy w Orońsku z dnia 27 marca 

2020 roku w sprawie przyjęcie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Orońsko w 2020 roku” została 

przyjęta. 

h) przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII 

Wydział Zamiejscowy w Radomiu, 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wpłynęła skarga od Pana Henryka Nosowskiego na uchwałę 

Rady Gminy o nr XLIV/215/2021 z dnia 29 czerwca 2021 r. Zgodnie z ustawą Rada Gminy  

ma obowiązek przesłać ją do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w terminie 30 dni  

od daty wpływu.  

Głosowano w sprawie: 

przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział 

Zamiejscowy w Radomiu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Renata Bączek , Karol Białas , Małgorzata Burek , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława 

Kaczyńska , Mariusz Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , 

Katarzyna Taras , Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Uchwała Nr XLV/230/2021 w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie VIII Wydział Zamiejscowy  

w Radomiu została przyjęta. 

10. Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosu w pkt wolne wnioski.  

Pan Białas powiedział, że przy okazji wykonania ciągu pieszo-rowerowego prosi  

o wyznaczenie drogi w Krogulczy przy wiadukcie, ponieważ mieszkańcy nie mają dojazdu  

do swoich pól.  



Pan Wójt odpowiedział, że mamy zawarte porozumienie i notatkę służbową, że ta droga 

zostanie włączona do ruchu przy budowie drogi ekspresowej S-12. Przekaże tą potrzebę  

na spotkaniu z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich.  

Pani Suligowska opowiedziała o dwóch incydentach z udziałem zespołu ratownictwa 

medycznego.  

Pani Szałas zgłosiła, że rolnicy mają problem z nieprzejezdną drogą pomiędzy Orońskiem,  

a Łaziskami. 

Pani Pietralska poinformowała o problemie z siłownią zewnętrzną w Wałsnowie oraz poprosiła 

o wycięcie zakrzaczeń przy kładce na rzece.  

Pani Czubak powiedziała, że przez Zaborowie jeżdżą samochody ciężarowe należące  

do Nadleśnictwa. Dokonują wycinki w okolicy Korycisk i niszczą naszą drogę. Proszę,  

także o interwencję w sprawie wycięcia zakrzaczeń przy drodze powiatowej. 

Pan Strzecha zapytał, co dalej z wnioskiem o podwyżkę inkaso dla sołtysów. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że przy procedowaniu uchwały o inkaso Pani Wiecheć 

złożyła wniosek o zwiększenie prowizji. Następnie go wycofała, ponieważ Pan Wójt 

powiedział, że przygotuje projekt uchwały i uwzględni wniosek Komisji Budżetowej. 

Propozycja komisji jest taka, aby każda dostarczona przez sołtysa decyzja lub upomnienie była 

płatna.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że czekamy na interpretację ZUS-u w tej sprawie. Problem pojawił 

się przy określeniu, kto może otrzymać umowę prowizyjną, kto umowę zlecenie. Chodzi  

o składki do ZUS.  

Przewodniczący Rady zapytał, jakie działania podjęto z ul. Osiedlową.  

Pan Grela poinformował, że teraz projektujemy drogę w Wólce Guz. Tworzymy koncepcję 

Tomaszów-Syberów oraz projekt chodnika na ul. Zagórskiej, ponieważ do zapytania nikt się 

nie zgłosił. Od następnego zadania bierzemy się za ul. Osiedlową wraz z podziałami, analizą 

tego, co było do tej pory wykonane.  

Pan Zdon poruszył temat internetu szerokopasmowego na terenie gminy. Wykonawca  

ma w zleceniu wszystkie miejscowości z wyjątkiem m. Ciepła (jedynie szkoła). Prosimy  

o zorientowanie się, czy jest możliwość podłączenia mieszkańców.  

Pan Strzecha poprosił o zakończenie remontu świetlicy w Tomaszowie przez końcem sierpnia. 



Pani Prokop zadała pytanie w sprawie przebudowy mostu i drogi Dobrut-Bąków oraz poprosiła 

o skoszenie trawy przy chodnikach.  

Pan Kapusta zapytał o zakup działki w Helenowie oraz zgłosił problem z brakiem wody  

w Helenowie.  

Pan Wójt odpowiedział, że właściciel zażądał 100 000 zł za działkę, a została wyceniona na 

35 000 zł. W sprawie wody, rozwiązaniem będzie zakup dodatkowego zbiornika. Będziemy 

monitować, aby jak najszybciej go uruchomić.  

Pan Wójt podziękował Radnym za udzielenie absolutorium, pracownikom urzędu oraz 

wszystkim sołtysom za pracę na rzecz rozwoju gminy. 

11. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Sylwester Różycki 

podziękował wszystkim obecnym za udział w posiedzeniu, pogratulował Panu Wójtowi 

otrzymania absolutorium, a następnie zamknął o godz. 17:40 obrady XLV sesji Rady Gminy  

w Orońsku.  

 

          Protokołowała                                                            Przewodniczący Rady Gminy 

         /-/ Marta Regulska                                                     /-/ Sylwester Różycki 

 

Pełne nagranie z XLV sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/  w zakładce – 

„nagrania z sesji.” 

    

http://www.bip.oronsko.pl/

